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Protokół nr 30-2/2017 z  posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska 

z dnia 21 lutego 2017 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 007 

 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:00. 
  
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 6-osobowym składzie, wg załączonej listy 
obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, było kworum do 
podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2  
do protokołu. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia. 
 
Przewodnicząca Komisji zaproponowała by w porządku obrad przenieść 
opiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu Polityki Zdrowotnej na lata 
2017 – 2020 pod nazwą: „Program wsparcia prokreacji dla mieszkańców Gdańska” – 
druk 1007 do punktu pierwszego. 
 
Porządek posiedzenia przedstawiał się następująco: 
 
1. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu Polityki Zdrowotnej na 

lata 2017 – 2020 pod nazwą: „Program wsparcia prokreacji dla mieszkańców 
Gdańska” – druk 1007. 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 1005. 

3. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk 1006. 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2017 
roku – druk 965. 

5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Gdańskiemu 
Pogotowiu Opiekuńczemu – druk 953. 

6. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 
ponoszenia odpłatności za pobyt w wyodrębnionej części Gdańskiego 
Pogotowia Opiekuńczego – druk 954. 

7. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie nadania 
statutów domom pomocy społecznej o zasięgu ponadgminnym w Gdańsku – 
druk 1001. 
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8. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia formy, wysokości i trybu 
przyznania pomocy dla 2-osobowej rodziny repatrianckiej z Kazachstanu, 
zaproszonej na pobyt stały do Gdańska – druk 986. 

9. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
wydzielenia Ośrodka Promocji Zdrowia i Sprawności Dziecka z Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji i utworzenia jednostki budżetowej o nazwie 
Ośrodek Promocji Zdrowia i Sprawności Dziecka w Gdańsku – druk 999. 

10. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Gdańskiej Akademii 
Seniora z siedzibą przy al. Gen. Józefa Hallera 16/18 – druk 992. 

11. Smog w Gdańsku - zagrożenia zdrowotne, działania Miasta przyczyniające się 
do zmniejszenia zanieczyszczeń powietrza,  wymiana pieców grzewczych.  

12. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 
Porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie 4 głosami „za”.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
 

PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu Polityki Zdrowotnej na lata  
2017 – 2020 pod nazwą: „Program wsparcia prokreacji dla mieszkańców 
Gdańska” – druk 1007 

Oryginał projektu uchwały druk 1007 znajduje się przy protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 23 lutego 2017 r.  
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Przemysław Ryś – Wiceprzewodniczący Komisji zapytał się ile osób ma być 
objętych programem w 2017 r. 
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformowała, że planuje się, że w części medycznej będzie możliwe 
zrealizowanie 100 procedur, każda para będzie mogła skorzystać z maksymalnie  
3 procedur. Zakłada się, że będzie to około 100 par. 
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek Komisji powiedział, że poparłby to 
wspomaganie finansowe gdyby obejmowało ono również osoby korzystające   
z metody naprotechnologii. Wyraził swoja opinię, że jest to wadą tego programu. 
Zaproponował, żeby do programu włączyć osoby, które chciałyby skorzystać  
z alternatywnej metody in vitro. 
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Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska powiedział, że radni 
Prawa i Sprawiedliwości odmówili pracy w zespole przygotowującym program. 
Poinformował, że dopisanie w tej chwili metody naprotechnologii mogłoby 
skutkować tym, że program nie uzyskałby pozytywnej oceny Agencji Oceny 
Technologii Medycznej i Taryfikacji.   
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek Komisji powiedział, że radni PiS nie wzieli 
udziału w pracach zespołu, ponieważ był to zespół ds. in vitro. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska powiedział, że był to 
zespół do zbudowania programu.  
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek Komisji zapytał się czy mimo negatywnej opinii 
Agencji miasto może wprowadzić dany program w życie. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji powiedziała, że każdy 
program zdrowotny, który jest wdrażany posiada pozytywną opinię Agencji. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska powiedział, że jest to 
rządowa Agencja, której rekomendacje są istotne.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji powiedziała, że to nie 
prawda, że z założenia program miał dotyczyć in vitro, natomiast idea programu 
zależała to od osób biorących udział w pracach zespołu. Ponadto poinformowała, że 
nie wyklucza się żadnych zmian w programie w przyszłości. Zaznaczyła, że  
w zespole nie było żadnego zwolennika naprotechnologii. Poruszyła kwestie 
sprawiedliwości społecznej. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji zapytał się czy uzasadnionym jest 
mówienie o metodzie in vitro jako o metodzie leczenia niepłodności. 
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
potwierdziła, że jest to metoda leczenia, taka jest ocena Agencji Oceny 
Technologii Medycznej i Taryfikacji. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji poprosił o dopuszczenie do pytań 
osoby, które przybyły na posiedzenie Komisji. Zaproponował by był to głos w formie 
na przykład jednego pytania.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji przychyliła się do prośby 
radnego. Poprosiła o merytoryczne pytania. 
 
Pan Marek Skiba zapytał się czy radni zapoznali się  z projektem uchwały. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji poinformowała, że należała 
do zespołu, który pracował nad tym programem. 
 
Pan Marek Skiba powiedział, że powyższy projekt uchwały wyklucza pewna grupę 
społeczną ze względu na jej światopogląd. 
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Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji poprosiła o nie wygłaszanie 
apeli politycznych. 
 
Pan Marek Skiba zapytał czy jest znana grupa docelowa, do której skierowana jest 
część edukacyjna. Zapytał jak ma być przeprowadzony ten program. 
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformowała, że są to założenia do programu. Jest w nim zawarta informacja  
o grupie docelowej, tj. młodzieży szkół licealnych  w zakresie edukacji zdrowotnej. 
Kwota jest nie mniejsza niż 40 tys. zł, a powyższy program ma uzupełniać programy 
realizowane ze środków państwowych.  
 
Pani Marta Szagdowicz zapytała czy część edukacyjna mogłaby być skierowana 
również do par niepłodnych. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji powiedziała, że nie brano pod 
uwagę osób dorosłych, natomiast powinno to być zawarte w części wsparcia 
psychologicznego, który jest dedykowany dla wszystkich gdańszczan.  
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformowała, że część edukacyjna narodowego programu zdrowia obejmuje 
również osoby dorosłe. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji powiedziała, że podczas prac 
zespołu nad programem wzięto pod uwagę zapewnienia Ministra Zdrowia  
o stworzeniu programu obejmującego metody naprotechnologii. Natomiast do 
omawianego programu wybrano metodę in vitro, ponieważ przy obecnym rządzie ta 
metoda nie będzie finansowana. 
 
Pani Marta Szagdowicz zapytała się czy są znane dane dotyczące urodzeń  
w Gdańsku dzięki metodzie naprotechnologii w ostatnich 5 latach. Podczas 
wczorajszej konferencji podano, ze urodziło się ponad 100 dzieci. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zaznaczyła, ze przedmiotowy 
program jest uzupełnieniem tego, co na pewno nie będzie finansowane przez 
państwo. 
 
Pan Marek Hola zapytał o pakiet ekspertyz i analiz został przygotowany w celu 
umocowania prawnego uchwały. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska powiedział, że każdy 
projekt uchwały jest konsultowany z radcą prawnym. 
 
Pan Marek Hola zapytał o ekspertyzy i analizy w zakresie programu. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska poinformował, że jest to 
ten sam program, który funkcjonuje w Łodzi, który tam przynosi bardzo dobre 
skutki działania i uzyskał pozytywną ocenę Agencji Oceny Technologii Medycznej  
i Taryfikacji. 
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Pan Marek Hola zapytał o ekspertyzy i analizy w zakresie skutków regulacji. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji poprosiła o sprecyzowanie 
pytania. 
 
Pan Marek Hola zapytał o ekspertyzy i analizy w zakresie skutków regulacji pod 
kątem wdrażanego projektu. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska powiedział, że wszystkie 
informacje zawarte są w drukach, natomiast pan Hola pyta o informacje 
znajdujące się w uzgodnieniach. Wyjaśnił, że projekt był uzgadniany ze 
Skarbnikiem Miasta, który kontrasygnuje skutki programu. 
 
Pan Marek Hola zapytał o doświadczenie miasta w realizacji programów 
obejmujących choroby społeczne oraz w jaki sposób zabezpieczono realizacje tych 
regulacji pod katem posiadanych doświadczeń. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji poinformowała, że to nie 
miasto będzie realizatorem programu tylko wybrany podmiot leczniczy. Program 
psychologiczny również zostanie zlecony podmiotowi zewnętrznemu, natomiast 
część edukacyjna - szkołom lub innym podmiotom. 
 
Pan Marek Skiba zapytał w jaki sposób została oszacowana grupa docelowa oraz 
kiedy mają być wypełnione założenia programu. 
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
powiedziała, że szacunki są dokładnie opisane, dane opierają się na badaniach 
dotyczących całego kraju.   
 
Pan Marek Skiba powiedział, że zgodnie z założeniami rocznie będzie miał miejsce 
przyrost 40 bezpłodnych par. W związku z tym, że problem wzrasta, to po 5 latach 
będzie około 500 par, którym należałoby pomóc, czyli z założenia program jest 
nieefektywny. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji powiedziała, że program jest 
czteroletni. W przypadku zmian dopuszcza się zwiększenie środków. Zaznaczyła, że 
jest to program pilotażowy. 
 
Pan Marek Hola zapytał się dlaczego prezydent Kowalczuk uchyla się od 
zadawanych pytań. 
 
Pan Piotr Kowalczuk – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska powiedział, że się nie 
uchyla, natomiast pan Hola dobrze wie, że wszystkie programy mają wykonywaną 
ewaluację. Poinformował również o powołaniu Gdańskiej Rady Zdrowia 
Publicznego.  
 
Pan Marek Hola zapytał o ewaluację programu przeciwdziałania chorobom 
społecznym. 
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Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
powiedziała, że ewaluacja była przygotowana i przedstawiana.    
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 4 głosami „za” przy 2 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” - pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały - OPINIA  Nr 30-2/131/6/2017. 
 

 
PUNKT 2 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 1005. 

Oryginał projektu uchwały druk 1005 znajduje się przy protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 23 lutego 2017 r.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska  – Z-ca Dyrektora wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań. Komisja przystąpiła  
do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 4 głosami „za” przy 0 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” - pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały - OPINIA  Nr 30-2/132/7/2017. 

 
 

PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk 1006. 

Oryginał projektu uchwały druk 1006 znajduje się przy protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 23 lutego 2017 r.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska  – Z-ca Dyrektora wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań. Komisja przystąpiła  
do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 4 głosami „za” przy 0 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” - pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały - OPINIA  Nr 30-2/133/8/2017. 
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PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2017 roku 
– druk 965 + autopoprawka. 

Oryginał projektu uchwały druk 965 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 23 lutego 2017 r.  
 
Pan Kazimierz Kuncewicz – Kierownik w Wydziale Gospodarki Komunalnej 
zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem wraz z autopoprawką. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapytała o środki 
przeznaczone na opiekę nad wolno żyjącymi kotami w Dzielnicy Osowa oraz na 
pogotowie dla zwierząt. 
 
Pan Kazimierz Kuncewicz – Kierownik w Wydziale Gospodarki Komunalnej 
poinformował, że są to środki pochodzące z Budżetu Obywatelskiego. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji poruszyła kwestie problemu  
skontaktowania się z pogotowiem dla zwierząt. Zgłosiła postulat dotyczący 
odławiana bezpańskich zwierząt przez pogotowie dla zwierząt. 
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 6 głosami „za” - pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały - 
OPINIA  Nr 30-2/134/9/2017. 

 
 

PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Gdańskiemu 
Pogotowiu Opiekuńczemu – druk 953. 

Oryginał projektu uchwały druk 953 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 23 lutego 2017 r.  
 
Pani Elżbieta Omiecińska – Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie zreferowała projekt 
uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań. Komisja przystąpiła  
do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 6 głosami „za” - pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały - 
OPINIA  Nr 30-2/135/10/2017. 
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PUNKT 6 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 
ponoszenia odpłatności za pobyt w wyodrębnionej części Gdańskiego Pogotowia 
Opiekuńczego – druk 954. 

Oryginał projektu uchwały druk 954 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 23 lutego 2017 r.  
 
Pani Elżbieta Omiecińska – Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie zreferowała projekt 
uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek Komisji zapytał czy opłata jest symboliczna. 
 
Pani Elżbieta Omiecińska – Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie potwierdziła, że 
jest to symboliczna opłata. Poinformowała, że w trudnej sytuacji rodzinnej jest 
możliwość odstąpienia do pobierania opłaty. 
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 6 głosami „za” - pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały - 
OPINIA  Nr 30-2/136/11/2017. 
 

 
PUNKT 7 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie nadania 
statutów domom pomocy społecznej o zasięgu ponadgminnym w Gdańsku – druk 
1001. 

Oryginał projektu uchwały druk 1001 znajduje się przy protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 23 lutego 2017 r.  
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań. Komisja przystąpiła  
do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 6 głosami „za” - pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały - 
OPINIA  Nr 30-2/137/12/2017. 
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PUNKT 8 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia formy, wysokości i trybu 
przyznania pomocy dla 2-osobowej rodziny repatrianckiej z Kazachstanu, 
zaproszonej na pobyt stały do Gdańska – druk 986. 

Oryginał projektu uchwały druk 986 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 23 lutego 2017 r.  
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapytała czy jest to rodzina 
zaproszona przez Prezydenta Miasta Gdańska. 
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformowała, że ta rodzina miała przyjechać w ubiegłym roku ale w związku  
z przedłużeniem się procedury sprzedaży mieszkania w Kazachstanie ten przyjazd 
się opóźnił, rodzina ta jest zaproszona na podstawie państwowego programu.   
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji zapytał o kwotę pomocy finansowej. 
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
powiedziała, ze jest to 14 tys. zł, ponadto przygotowane jest mieszkanie. 
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 6 głosami „za” - pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały - 
OPINIA  Nr 30-2/138/13/2017. 

 
 

PUNKT 9 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
wydzielenia Ośrodka Promocji Zdrowia i Sprawności Dziecka z Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji i utworzenia jednostki budżetowej o nazwie 
Ośrodek Promocji Zdrowia i Sprawności Dziecka w Gdańsku – druk 999. 

Oryginał projektu uchwały druk 999 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 23 lutego 2017 r.  
 
Pani Izabela Chorzelska – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań. Komisja przystąpiła  
do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
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USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 6 głosami „za” - pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały - 
OPINIA  Nr 30-2/139/14/2017. 
 
 

PUNKT 10 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Gdańskiej Akademii 
Seniora z siedzibą przy al. Gen. Józefa Hallera 16/18 – druk 992. 

Oryginał projektu uchwały druk 992 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 23 lutego 2017 r.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapytała o założenia co do 
liczby osób uczestniczących do Gdańskiej Akademii Seniora. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego odpowiedział, 
że początkowo miałaby być to grupa 40 osób, ale brak jest ograniczeń co do 
miejsc. W kolejnym semestrze planuje się aby Gdańska Akademia Seniora 
zlokalizowana była w trzech miejscach miasta. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji zapytał o budżet oraz funkcjonowanie 
Pełnomocnika ds. Seniorów w kontekście Gdańskiej Akademii Seniora. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego odpowiedział, 
że budżet wynosi 100 tys. zł. Koszty stałe leżą w gestii jednostki. W kwestii 
Pełnomocnika ds. Seniorów ma być on animatorem zajęć. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji poruszył kwestie utworzenia referatu 
wspierającego stanowisko Pełnomocnika ds. Seniorów. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego poinformował, 
że działania Pełnomocnika są wspierane również przez Miejski Ośrodek Pomocy 
Rodzinie. Zaznaczył kwestie zwiększania środków przeznaczanych na rzecz 
seniorów. Ponadto poinformował, że planuje się otwarcie punktu informacyjnego 
dla seniorów. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań. Komisja przystąpiła  
do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 6 głosami „za” - pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały - 
OPINIA  Nr 30-2/140/15/2017. 
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PUNKT 11 
Smog w Gdańsku - zagrożenia zdrowotne, działania Miasta przyczyniające się do 
zmniejszenia zanieczyszczeń powietrza,  wymiana pieców grzewczych.  

Pani Dagmara Nagórka-Kmiecik – Z-ca Dyrektora Wydziału Środowiska 
poinformowała m. in. o tym, że smogu w Gdańsku nie ma, a także o normach 
zanieczyszczenia, stanie alarmowym, usytuowaniu geograficznym Gdańska, 
diagnozowaniu stanu jakości powietrza, systemie informowania mieszkańców. 
Ponadto powiedziała, że informacje na temat jakości powietrza są udostępniane, 
tzw. atmoludek. Problem stanowi niska emisja, tj. piece, które znajdują się na 
terenie Gdańska. Przyznawane są dotacje na wymianę ogrzewania.  
 
Pani Anna Waszczyk – Wydział Środowiska omówiła kwestie edukacji, ARMAAG, 
informacje na mapach udostępnianych na stronie www.gios.gov.pl, zakres zagrożeń 
zdrowotnych.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapytała o zakup samochodu 
do pomiaru zanieczyszczeń. 
 
Pani Dagmara Nagórka-Kmiecik – Z-ca Dyrektora Wydziału Środowiska 
odpowiedziała, że ma być zakupiona mobilna stacja monitoringu.  
 
Pani  Joanna Tobolewicz - Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska  
ds. Energetyki poinformowała, że w ubiegłym roku wybudowano ponad 14 km 
nowych sieci ciepłowniczych, zlikwidowano 20 MW kotłownię węglową. Obecnie 
GPEC prowadzi sieć ciepłowniczą na Górny Taras. Zwróciła uwagę na problem 
ubóstwa. Poruszyła kwestie dotacji w walce ze smogiem. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapytała o Program Kafka. 
 
Pani  Joanna Tobolewicz - Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska  
ds. Energetyki poinformowała o zakończeniu programu. Poinformowała również 
o rozpoczęciu rozmów z gazownią dotyczących sprawdzenia miejsc w Gdańsku,  
w których zalecana byłaby rozbudowa sieci ciepłowniczej. 
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek Komisji poruszył kwestie dofinansowania 
również w zakresie podłączenia do sieci ciepłowniczej.  
 
Pani  Joanna Tobolewicz - Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska  
ds. Energetyki powiedziała, że potrzebne by były ogólnopolskie środki finansowe.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji zapytał się o współpracę ze strażą 
miejską, do której zgłaszane są prośby o interwencje. Zapytał czy straż miejska 
wyposażona jest w  odpowiedni sprzęt do badań. 
 
Pani Dagmara Nagórka-Kmiecik – Z-ca Dyrektora Wydziału Środowiska 
odpowiedziała, że Wydział Środowiska na bieżąco współpracuje ze strażą miejską. 
Zgłoszenia o podejrzeniu spalania odpadów wpływają również do urzędu. Straż 
miejska ma możliwość kontroli, która polega na sprawdzeniu podejrzeń, tj. czy 
przy piecu znajdują się nieodpowiednie do spalania materiały. Jedynym  sposobem 
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sprawdzenia byłby pobór materiału z pieca i przekazanie do badania, natomiast 
musi to być wykonane przez jednostkę z akredytacją. 
 
Pani Ewa Kamińska – Doradca Prezydenta Miasta Gdańska zwróciła uwagę na 
opublikowany na stronach Ministerstwa Zdrowia raport wyjściowy do narodowego 
programu zdrowia, w którym znajdują się informację dotyczące wpływu środowiska 
na zdrowie.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji powiedział, że w Gdańsku mimo braku 
smogu są inne zagrożenia. Zwrócił uwagę, że miasto ma czas na przygotowanie się 
do tego, by uniknąć podobnych sytuacji z jakimi zmagają się obecnie inne miasta  
w Polsce. 
 
Pani Dagmara Nagórka-Kmiecik – Z-ca Dyrektora Wydziału Środowiska 
zaznaczyła, że budżet miasta nie jest wystarczający na walkę ze smogiem, 
potrzebne są dofinansowania ze szczebla centralnego. 
 
Informacje dotyczące skutków zdrowotnych smogu stanowią załącznik nr 4 do 
protokołu. 

 
 

PUNKT 12 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
 
Nie było więcej spraw bieżących, ani korespondencji, na tym posiedzenie 
zakończono. Godz. 18:00.   

 
 
 
 

Przewodnicząca  
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia 

Rady Miasta Gdańska 
 

Beata Dunajewska 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: 
Karolina Mróz, Biuro Rady Miasta Gdańska 


